
ФИЗИКА ЭЛЕМЕНТАРНЫХ ЧАСТИЦ И АТОМНОГО ЯДРА
2025. Т. 56, вып. 6. C. 1986

PLASMA DIAGNOSTICS IN HIGH MAGNETIC

FIELDS

K.B.Oganesyan 1, 2, *, J. Buša, Jr. 1, 3, K. Dzierżȩga 4,
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The determination of the magnitude of magnetic field occupies an important
place in the diagnostics of higher temperature hydrogen plasmas in external
magnetic fields. The use of spectroscopic methods in hydrogen plasmas is extremely
difficult because of the large Doppler and Stark broadening of spectral lines.

Here we examine theoretically the possibility of determining the magnitude of
the magnetic field in a hydrogen plasma based on the resonant Faraday rotation
of the polarization plane of light by residual natural atoms in the plasma (or by
specially introduced impurity atoms).

Определение величины магнитного поля занимает важное место в диагно-
стике высокотемпературной водородной плазмы во внешних магнитных полях.
Применение спектроскопических методов в водородной плазме крайне затруднено
из-за большого доплеровского и штарковского уширения спектральных линий.

Здесь мы теоретически рассматриваем возможность определения величины
магнитного поля в водородной плазме на основе резонансного фарадеевского
вращения плоскости поляризации света остаточными естественными атомами
в плазме (или специально введенными примесными атомами).
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